中學生報

董事長兼社長

總編輯 鄭淑華

址 臺北市中下區100福州街2號 址 http://www.mdnkids.com 意見信箱 youth@mdnkids.com

訂報(02)2341-2448 總機(02)2392-1133 零售20元







提要

灰狼失其鹿

自行改菜單

用 Al

著作權歸誰?

7



◀阿根廷今年2月的食品價格比1月大漲9%。

▼吃牛肉是阿根廷人最重要的飲食文化之一,現在因為通貨膨脹,牛



## 阿根廷通膨率破百 全球最

文 · 圖 / 美聯社 編譯/潘斯量、JT 審校/Leila Edmunds

Argentina's yearly inflation rate rose past 100% for the first time since 1991, as the government struggles to control rising prices. On March 14th, the country's statistical body INDEC said prices rose 102.5% in February compared to a year before, placing its inflation rate among the highest in world.

In beef-loving Argentina, many families typically hold beef barbecues on weekends. Now they are more likely to eat spaghetti or chicken wings. Argentina's triple digits inflation was in

part due to a punishing drought that has pushed prices of meat and other goods higher.

The government's penchant for printing money to finance spending also helps to make inflation worse than elsewhere. That trend accelerated during the COVID-19 pandemic while a sharp depreciation of the local currency pushed prices higher.

阿根廷的通膨年增率超過 100%, 是 1991 年來首見,該國政府正努力控制不斷上漲的 物價。該國統計機構 INDEC 在 3 月 14 日表

示,2月物價比去年同期上漲了102.5%,使 該國通膨率居世界最高。

在愛吃牛肉的阿根廷,過去許多家庭會在 週末舉辦烤牛肉派對,如今牛肉不再出現在 菜單上,他們更有可能吃義大利麵或雞翅。 阿根廷三位數的通膨率,部分是因為嚴重的 乾旱,導致肉類和其他商品的價格上漲。

該國政府喜歡用印鈔來資助支出,這也助 長了比其他地方更嚴重的通膨。這個趨勢在 COVID-19大流行期間加速,使得當地貨幣大 幅貶值,進而推升物價。



▲微軟表示,AI 的出現改變人們工作的方式,並開啟新 一波的生產力成長。

## 文書神隊友 微軟文件導入AI 提升工作效率

Microsoft is infusing artificial intelligence tools into its suite of office software. The new feature, named Copilot, allows users to draft stories in Word, animate slides in PowerPoint and summarize long emails.

Available to 20 enterprise customers initially, the features will be rolled out to more users over the coming months. The company is marketing the tool as a way for workers to be more productive, by freeing up time spent in

their inbox and allowing for easier analysis of trends in Excel.

微軟即將把人工智慧導入該品牌的系列文 書軟體,這項新工具名為Copilot,可以用在 Word 寫草稿、在 PowerPoint 製作投影片動 畫及摘要長篇的電子郵件。

剛推出僅供20家企業使用,預計未來幾個 月開放給更多用戶。微軟主打此工具能讓員 工工作更有效率、收信時間更少及分析Excel 中的趨勢更容易。

16